
 

 

 
24. juni 2013 

 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut i henhold til § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut: 

 

Hvornår forventer Naalakkersuisut at færdiggøre byggeriet af elevhjemmet i Nanortalik? 

(Anders Olsen , Siumut) 

 

Begrundelse: 
Man startede byggeriet af den nye elevhjem for folkeskoleelever i 2012 og i starten af dette år 

ibrugtog man skolen, hvilket medarbejderne og eleverne var taknemmelige for. Men da man indtil 

dags dato ikke har bygget kantinen til det nye elevhjem, ønsker jeg at få oplyst, hvilke begrundelser 

der er i den forbindelse.  Elever der bor i det nye elevhjem, går flere gange om dagen til skolen for 

at spise, som ikke ligger tæt ved elevhjemmet. Det er en uholdbar løsning, man bør rette op hurtigst 

muligt. 

 

Det nødvendige midler har været afsat, men status er, at man indtil dags dato ikke har bevilget alle 

de afsatte midler, hvilket har medført at elevhjemsbyggeriet i Uummannaq bliver forsinket, som 

ellers ikke har noget at gøre med byggeriet af elevhjemmet i Nanortalik. Kommune Kujalleq har 

fået oplyst, at man først kan forsætte byggeriet af elevhjemmet i Nanortalik, såfremt der findes 

midler tilovers, efter køb af et hus i Uummannaq. Fremgangsmåden er ikke acceptabelt, idet man 

her er tale om 2 af hinanden uafhængige sager, som nu sammenflettes, hvilket har standset et 

byggeri. 

 

Jeg ønsker at mit spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


